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In het najaar starten we met werkzaamheden aan 
de kruising van de N518 en de dijk om Marken. 
Hier bij ‘het kruis’ komt een nieuwe oversteek 
voor wandelaars en fietsers.

De oversteek wordt aangepast, zodat die weer 
veilig is volgens de landelijke regels en richtlijnen. 
Er komt een vluchtheuvel tussen de 2 rijstroken. 
De oversteek wordt duidelijker zichtbaar voor auto’s. 
Ook gaat de maximumsnelheid bij het kruispunt 
omlaag naar 50 kilometer per uur. Op het pad boven 
op de dijk komen hekken voor fietsers, zodat zij 
moeten afstappen of vaart minderen.

Planning werkzaamheden
De werkzaamheden starten waarschijnlijk in 
oktober 2025. Tijdens de werkzaamheden zijn er 
gedeeltelijke wegafzettingen en daardoor is er 
minder ruimte op de weg, maar Marken blijft altijd 
bereikbaar. 

En weer een laag!
We zijn flink aan de slag op Marken! De zesde zandlaag ligt boven water. 
We plaatsen stortstenen en we boren gaten voor drains om te zorgen dat het 
water uit het zand kan ontsnappen. Bij de proefvakken werken we de eerste 
volwaardige delen van de versterkte dijk af.

Lees meer op pagina 3
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Verder in dit nummer:
 
Wiepen in de dijk 
Lees meer op pagina 2

De blik van de bewoner
Lees meer op pagina 3

Puzzel, zwemkaart, bouwvak
Lees meer op pagina 4

Weerbericht
Het weer op Marken is prachtig 
de komende maanden. Juli is 
met een gemiddeld maximum 
van 22°C doorgaans de warmste 
maand van het jaar op Marken. 
Tijdens zonnige dagen kunnen de 
temperaturen oplopen tot 25°C of 
iets hoger, vooral bij wind uit het 
zuiden of oosten.

Open waar het kan,  
dicht waar het moet
We zijn hard aan het werk buiten. En intussen bereiden we ook 
nieuwe werkzaamheden voor. Er komt een nieuwe veilige oversteek 
bij de N518 voor voetgangers en fietsers. De bekendmaking hiervan 
heeft wat losgemaakt. Er kwamen vragen en zorgen vanuit bewoners. 
Zoals: is deze aanpassing wel nodig? Wordt het niet juist onveiliger?

Samen met de Eilandraad, hulpdiensten en het openbaar vervoer 
hebben we de plannen besproken. De kern: de huidige oversteek 
voldoet al jaren niet meer aan de veiligheidseisen. De nieuwe 
inrichting doet dat wel. Dat is geen luxe, maar noodzaak.  
De werkgroep Verkeer van de Eilandraad besloot na overleg dan ook 
om geen bezwaar in te dienen – veiligheid staat voorop.

Dat geldt ook voor ons werk in de buurt van het wandelpad.  
We weten dat er nu veel afsluitingen zijn op het eiland. Dat voelt 
misschien als ‘heel veel tegelijk’. Toch is hier bewust voor gekozen: 
open waar het kan (en dat is vorig jaar goed gelukt), dicht waar  
het moet. 

Voor de afwerking van de proefvakken en de nieuwe klinkers in de 
Noordkade zijn afsluitingen nodig om veilig te kunnen werken.  
Als iedereen zich hieraan houdt, voorkomen we vertraging. En dat 
helpt om de dijkversterking op tijd én veilig af te ronden. 

De bouwvak komt eraan. Voor die tijd moeten we nog het nodige 
afmaken. Een aantal dijkwerkers gaat door in augustus. We wensen u 
een goede vakantie, op Marken of ergens anders.

Marieke Werkman,  
omgevingsmanager 

P.S. Wellicht zien we u nog op 
het havenkantoor. We zijn er elke 
donderdag voor u, tussen 10.00 en 
12.00 uur, Havenbuurt 7a.

22°c

Nieuwe, veilige oversteek 

COLUMN
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Wiepen zijn bundels van wilgentakken. De dijkwerkers 
plaatsen ze boven op een kunststoffen doek (geotextiel) 
zodat het doek goed op z’n plek blijft liggen. Het 
geotextiel is een doek van kunstvezel dat wel water 
doorlaat, maar geen zand. Op deze manier kan het zand 
niet verdwijnen onder invloed van stroming en golven.

Een simpele maar effectieve techniek
‘Geotextiel werkt zoals worteldoek in je tuin’, 
legt Thomas Wassenaar uit, realisatiemanager bij 
Combinatie Hof op Marken. ‘Water gaat erdoorheen, 
maar de grond blijft liggen. Zonder deze bescherming 
zou het zand dat we aanbrengen weg kunnen spoelen, 
bijvoorbeeld tijdens een storm.’

‘De vakmensen die de wiepen knopen en neerleggen, 
werken zo snel dat we ze soms een dag moeten laten 
stoppen, omdat ze harder gaan dan wij met het zand 
aanbrengen’, zegt Wassenaar.

Nog maar een klein groepje mensen heeft dit ambacht 
in de vingers. En die knopen de wiepen door heel 
Nederland, weet Wassenaar. ‘Van sluizen tot dijken, 
op veel plekken wordt deze simpele maar effectieve 
techniek nog toegepast.’

Zo stevig mogelijk
Bij veel dijken blijven de wiepen in de dijk liggen en 
vergaan ze na verloop van tijd. Op Marken worden alle 
wiepen volgend jaar weer weggehaald. Na dat jaar 
heeft de ondergrond van de nieuwe dijk genoeg ‘gezet’, 
oftewel gerust. De dijkenbouwers gaan dan verder met 
de afwerking van de dijk.

We zagen ze vorig jaar bij de proefvakken. In maart dit jaar bij de vijfde zandlaag. En onlangs waren ze weer 
zichtbaar. Wiepen! Wat zijn wiepen precies en waarvoor worden ze gebruikt?

Proefvak wordt dijk
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Wiep wiep!

Het strandje bij de vuurtoren is 
sinds mei geschikt om te zwemmen. 

In de haven zijn deze zomer 
nauwelijks werkzaamheden. 
De volgende fase start pas 
aan het eind van het jaar.

Bij de Noordkade werken we hard door aan de 
nieuwe bestrating. We gaan later nog aan de 
slag met de strekdam en het botenstrand. 

De zesde zandlaag ligt 
boven water.

De proefvakken werken we op 
dit moment af tot volwaardige 
stukjes dijk. Inclusief steen-
bekleding en wandelpad 
met nieuwe klinkers.

Voortgang dijkversterking Marken

Bestrating Noordkade

Laatste zandlaag, start consolidatie

Start aanleg recreatieve voorzieningen

Tweede fase haven

Start afwerken dijk

Oplevering

Afronding werkzaamheden

Proefvakken afwerken tot dijk

Aanpassing kruispunt

2024

2025

2026

2027

2028

Start proefvakken

Start eerste zandlaag

Afronding eerste fase haven

2023
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Op dit moment werken we de twee proefvakken af. In juli gaan ze 
open voor de Markers en bezoekers. De twee proefvakken zijn dan 
de eerste twee versterkte en afgeronde stukjes dijk. Ze worden weer 
deel van het wandelpad om Marken. 

De proefvakken zijn twee stukken dijk waarvan de aanleg een jaar 
eerder startte dan de rest van de dijk. Met de proefvakken konden we 
alle berekeningen en uitgangspunten in de praktijk testen. Werkt de 
manier waarop we ophogen en versterken precies zoals we hebben 
bedacht? Op basis van de monitoring zijn er nog wat aanpassingen 
gedaan in de planning en uitvoering van het werk. De lessons learned  
zijn meegenomen.

Nu werken we al sinds mei weer verder op deze plek. De proefvakken 
worden verder afgewerkt. Er ligt steen aan de buitenzijde, en gras en 
klei aan de binnenzijde. Bij de waterlijn en onder water ligt stortsteen; 
daarboven ligt het zetsteen tegen de dijk. Precies zoals het straks bij de 
hele dijk om Marken ligt.
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Blijf op de hoogte
De afsluitingen van het wandelpad 
kunnen per week wisselen. Volg voor 
de actuele situatie de BouwApp!

Net als op de Noordkade
Op de Noordkade leggen we nieuwe klinkers neer. Die klinkers komen ook  
op het kruinpad op de proefvakken. Vanaf volgend jaar, als we de Zuidkade  
en Westkade afwerken, bekleden we ook de rest van het wandelpad met  
deze stenen. Wandelaars van het ‘rondje Marken’ lopen over een paar jaar 
dus overal over hetzelfde pad.

Excursie proefvak
Bekijk de toekomstige dijk. Schrijf je in  
voor de excursie!

Benieuwd hoe de dijk om Marken er écht uit komt te zien? Op woensdagmiddag 9 juli 
wandelen we vanuit het havenkantoor (Havenbuurt 7a) naar het proefvak. De proefvakken 
worden nu afgewerkt met dezelfde stenen die we volgend jaar gebruiken voor de hele dijk. 
Experts van de aannemer zijn aanwezig om toelichting te geven en vragen te beantwoorden. 

Datum Woensdag 9 juli 2025 
Hoe laat? 15.00 uur
Locatie Verzamelen bij havenkantoor (Havenbuurt 7a)
Duur Ongeveer 2 uur
Aanmelden Meld je vooraf aan via de contactmodule van de BouwApp of per e-mail via  
 roy@jldcontracting.com. Dit is belangrijk om een eventuele groepsindeling  
 te kunnen organiseren.

In de zomervakantie is het werk aan 
de proefvakken op de Westkade 
en de Zuidkade afgerond. Hier 
is het wandelpad dan dus vaker 
beschikbaar. 

Vanaf het najaar wordt de nieuwe 
dijk met rust gelaten om het zand 
goed te laten zetten. De aannemer 
gaat dan ook aan de slag met 
andere zaken, zoals de haven, het 

vogeluitkijkpunt en andere specials. 
Pas in de loop van 2026 gaan we 
naar verwachting verder met het 
afwerken van de dijk.

Ook al is het ergste leed van de 
afzettingen na de zomervakantie 
voorbij, er blijven helaas altijd 
(tijdelijke) afzettingen nodig om 
veilig te kunnen werken.

Samen met KNRM Marken en Brandweer 
Marken hielden we een oefening op de dijk.  
De hulpverleners kregen te maken met een 
dubbel ongeval.

Zodra de meldkamer de melding ontving, 
kwamen de vrijwilligers van de brandweer en 
KNRM van Marken meteen in actie. Onderweg 
werd duidelijk dat het ging om twee ongevallen. 
Toen moest er in korte tijd worden besloten wie 
wat doet… 

Uiteindelijk konden de twee ‘gewonde’ 
medewerkers vlot en veilig worden vervoerd 
richting hulp. Een hele prestatie, want een 
dubbel ongeval, zoals bij deze oefening, legt echt 
druk op de hulpverleners.

Dankzij de oefening blijven we allemaal scherp: 
hulpdiensten, de medewerkers van de aannemer 
en Rijkswaterstaat. Veilig werken doen we 
samen!

Peter Grubben is vanuit de werkgroep Natuur en milieu 
van de Eilandraad betrokken bij de dijkversterking op 
Marken. Hij is inwoner van Marken én ecoloog van beroep.
 
‘Onze werkgroep Natuur en milieu denkt mee met 
Rijkswaterstaat en de aannemer over de dijkversterking. 
Wij hebben voorgesteld om de oeverzwaluwwand hier 
bij de Bukdijk te plaatsen en er een vogeluitkijkpunt bij te 
zetten. Heel goed dat die ook écht gemaakt worden.’
 
‘De Bukdijk is een schitterend gebied, een unieke wildernis. 
Wist je dat er in de plas hiernaast in de winter wel 
tienduizenden vogels zijn, zoals kuifeenden en smienten? 
Dat is echt bijzonder hoor. Ook zie je hier kleine zwanen. De 
vogels trekken soms over de Bukdijk naar de andere kant 
van het water. In de toekomst loop je vanuit de nieuwe 
picknickplaats zo door naar het uitkijkpunt om al die pracht 
te aanschouwen.’
 
‘Onze werkgroep dacht ook mee over de oevers van de 
dijk. Op een aantal plekken aan de binnenzijde van de dijk 

komen natuurvriendelijke oevers. Rommelige overgangen 
waar de zon goed het water in kan schijnen. Aan de 
buitenzijde komen hier en daar kleine stenen richels die 
voor luwte zorgen. Dat zijn geschikte paargebieden voor 
vissen. Zo ontstaat er nieuw leven bij deze dijk.’
 
‘Niet alles is gelukt. Ik ijverde zelf voor andere grondsoort 
aan de binnenzijde van de dijk. Klei met zand, wat kansen 
biedt op een meer diverse natuur. Er komt uiteindelijk 
gewoon erosiebestendige klei. De versterkte dijk moet in de 
eerste plaats veiligheid bieden. Veel Markers hebben daar 
jarenlang op gehamerd. Dat begrijp ik wel. Toen het water 
hier zo hoog kwam, was ik echt onder de indruk van wat ik 
zag. Het is een toch een kleine badkuip waarin we met z’n 
allen wonen.’
 
‘Natuur is belangrijk voor het geluk van mensen. Hier op 
Marken kun je de natuur zo mooi beleven. Dat besef is er 
ook bij de andere inwoners. Onze werkgroep heeft eerder 
een natuurexcursie georganiseerd en die was razend 
populair. Dat gaan we in de toekomst weer doen.’

BLIK VAN DE BEWONER

Nog even omlopen. 
En dan... iets meer 
rust op de dijk.
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Dubbel ongeval op de dijk

Wie wil wandelen op Marken, stuit al enige tijd op afzettingen 
van het wandelpad. Het is nog even doorbijten. 

Bekijk de film en zie hoe 

Marken in actie komt om 

de gewonden te helpen.
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Foto: Jan Pieter Schouten
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Zuidervaart

Oostervaart
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N o o r d k a d e

Rozewerf

Paard van Marken

Kerkbuurt

Haven

Minnebuurt

Bukdijk

Colofon
Dit is een uitgave van 
Rijkswaterstaat in 
samen werking met 
aannemerscombinatie  
Hof op Marken. 

Kijk voor meer informatie 
over de dijkversterking op 
rijkswaterstaat.nl/ 
dijkversterkingmarken.

Of volg ons via facebook.com/
dijkversterkingmarken.

De dijkversterking Marken is 
onderdeel van het hoogwater-
beschermingsprogramma. 
Kijk op hwbp.nl voor meer 
informatie.
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Zoek de 5  
verschillen

Zwemkaartje

Playlist

Bouwvak

Winnaar fotowedstrijd

Eind juli start de bouwvak.  
In augustus zijn er weinig 
werkzaamheden.  
 
Op maandag 1 september 
zijn we weer volle bak terug 
op Marken.

Aannemer Combinatie Hof op Marken 
hield een fotowedstrijd, bekendgemaakt 
via Facebook en de BouwApp. Dit heeft 
een prachtige winnaar opgeleverd. Deze 
sfeervolle ochtendfoto, gemaakt door 
Jana, wist de meeste indruk te maken op 
de jury.
 
‘Jana weet in één beeld de schoonheid 
van het bijzondere eiland te vangen. 
De nevel, het water en de weidse 
lucht brengen perfect in beeld waar 
we ons bij het dijkversterkingsproject 
voor inzetten: het behouden en 
beschermen van dit unieke landschap. 
Extra bijzonder is dat ook de verticale 
drainagestelling in de verte zichtbaar 
is op de foto – een subtiele verwijzing 
naar de werkzaamheden die dagelijks 
plaatsvinden.’

Een kleine playlist voor 
als je in de zomer op 
het strandje ligt of een 
wandeling maakt over 
de dijk. De top 5 van 
onze dijkwerkers.

Foto: Jana

We werken met groot materiaal langs en op 
de dijk. Met deze ‘vibrostelling’ brengen we 
drains aan in de grond. In totaal wel meer dan 
36 duizend. Zo krijgen we versneld het water 
uit de nieuwe dijk.

Zie jij de 5 verschillen tussen de linker 
en rechter afbeelding? Zet een cirkel 
om de verschillen en stuur je foto (of je 
omschrijving van de 5 verschillen) voor 21 juli 
naar dijkversterkingmarken@rws.nl.

Hier wel 
Het strandje bij de vuurtoren is sinds 
dit voorjaar weer geopend. We wensen 
iedereen veel zwemplezier.
We kregen nog de vraag of het strandje 
bij de haven gewoon beschikbaar blijft. 
Het antwoord is: jazeker. Alleen wanneer 
we daar moeten werken, zetten we het 
tijdelijk af.

Hier niet 
Bij de Bukdijk kan niet gezwommen 
worden. Daar werken we nu vaak met 
zand en materieel.
Zwemmen bij de Rozewerf is helaas 
de komende anderhalf jaar nog niet 
mogelijk. We versterken hier de 
dijk. Het zand moet zetten en we 
plaatsen monitoringsapparatuur. Pas 
in 2027 wordt de zwemsteiger weer 
teruggeplaatst.

Oceaan 
Racoon

Zoutelande 
Blof

Surf’s Up 
Beach Boys

Island in the Sun Weezer

Als het golft 
De Dijk

1 

2 

3 

4 

5

Onder de goede inzendingen 
verloten we een lunchbon van 50 
euro bij Café Restaurant Land en 
zeezicht (LEZZ).

Foto: Jan Pieter Schouten
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